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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
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Anslaget tas ned 31 mars 2023 
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§  84 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS, 2023-03-06 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till idékonferens om 
kommuners samverkan med sociala företag 
den 25 april 2023 

 

Inbjudan från SKR till presidiekonferens ”att 
leda i en föränderlig tid” den 28-29 mars.  

 

Rapporter 
 

Återrapportering av Filip Wiljander (M) från 
deltagande i SKRs konferens ”Om 
välfärdsbrottslighet”  

 

Övrigt 
 

Protokoll från 
KSSU 2023-02-07 
KSTU 2023-02-08 
KSAU och KSVU 2023-02-14 

 

Kallelse till förbundsmöte med Stockholms 
länsförbund för krisberedskap 

 

 
- - - - - 
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§  85 KFKS 2023-00002 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, KS 2023-03-06 
 

Ärende 
 

Beslutsfattare 
 

Datum 
 

1.  Återrapportering av  
delegationsbeslut kränkande  
behandling, trakasserier och sexuella  
trakasserier januari 2023 
KFKS 2023-00145 

Utbildningsstrateg  
Välfärd skola 

2023-02-01 

2.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 februari 2023 
KFKS 2022-01082 

Produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 

2023-02-02 
 

3.  Servitutsavtal  
KFKS 2004–135 

Projektchef, 
exploateringsenheten 

2023-02-07 

4.  Beslut om certifikatupplåning 2023-
02-14-2023-05-12 
KFKS 2023-00164  

Finanschef 2023-02-10 

5.  Uppdatering av delegationsbeslut 
avseende förändring av beslutsattestanter för 
exploateringsenheten från 1 februari 2023 
KFKS 2022-01082 

Enhetschef 
exploateringsenheten 

2023-02-01 

6.  Tillförordnande av kanslidirektör till 
lika stadsjurist vid dennes frånvaro 
den 3 mars 2023 
KFKS 2023-00166 

Kanslidirektör 2023-02-16 

7.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 
2023 
KFKS 2022-01082 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2023-02-03 
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8.  Förändring av beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd skola 
2023 
KFKS 2022-01082 

Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2023-02-15 

9.  Anmälan av personuppgiftsincident 
till Integritetsskyddsmyndigheten 
(IMY) 
KFKS 2023-00149 

Tf kanslichef 2023-02-08 

10.  Ansökan om medfinansiering för 
utbyggnad av regionalt cykelstråk och 
gångbana för Värmdövägen (etapp 1 
och 2) KFKS 2018-430 

Enhetschef, 
exploateringsenheten 

2023-02-09 

11.  Upphandling av 
rekryteringsannonsering på sociala 
medier 
KFKS 2022-1006 

HR-direktör 2023-02-21 

12.  Tillförordnande av stadsdirektör 
under sportlovsveckan  
KFKS 2023-00204 

Stadsdirektör 2023-02-22 

13.  Anlitande av konsult inom ramen för 
beslutade investerings- och/eller 
exploateringsåtgärder KFKS 2023-
00082 

Delprojektledare/ 
planarkitekt 
planenheten 

2023-02-23 

14.  Samrådsyttrande för planändring 
avseende Pingvinens förskola Sicklaön 
167:16  
KFKS 2023-00100 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 

2023-01-26 

15.  Nya och avslutade bostadshyresavtal 
under tertial 3, 2022  
KFKS 2021-00098 

Gruppchef 
bostadsförvaltning, 
fastighetsenheten 

2023-02-09 

16.  Överenskommelse om bildande av 
officialservitut för utfart 
KFKS 2023-00188 

Enhetschef 
fastighetsenheten 

2023-02-21 

17.  Medgivande i anläggningsåtgärd 
berörande Tollare ga:12  
KFKS 2023-00200 

Markingenjör mark- 
och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 

2023-02-21 

18.  Uppsägning av arrendeavtal A201811 
på del av fastighet Kummelnäs 1:43, 
1:676, 1:840 och 11:118 i Nacka 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling. 
fastighetsenheten 

2023-02-07 
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kommun för villkorsändring, 
Kummelnäs vägförening, A201703 
KFKS 2023/00144 

19.  Bullerutredning inom ramen för 
stadsbyggnadsprojekten 
Nya Nacka Forum  
Parkkvarteren: KFKS 2019-631 
Stadshusparken: KFKS 2022-330 
Nya Nacka Forum: KFKS 2015/780-
251 

Projektledare 
Exploateringsenheten 

2023-02-28 

20.  Kulturmiljöutredning för 
stadsbyggnadsprojekten Nya 
Nacka Forum  
KFKS 2015/780-251 och 
Parkkvarteren 
KFKS 2019-631 

Projektledare 
Exploateringsenheten 

2023-02-28 

21.  Mikroklimatutredning för 
stadsbyggnadsprojekten Nya 
Nacka Forum  
KFKS 2015/780-251, Stadshusparken 
KFKS 2022-330 och Parkkvarteren  
KFKS 2019-631 

Projektledare 
Exploateringsenheten 

2023-02-28 

22.  Tilläggsavtal till överenskommelse 
från den 21 april 2022 om 
fastighetsreglering avseende servitut 
för nya tunnelbanan 
KFKS 2017/763 

Markingenjör mark- 
och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 

2023-02-21 

 
- - - - - 
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§  86 KFKS 2002-00007 

Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Finnboda 
varv 9242917100, fastigheten Sicklaön 37:41, Finnboda 
Startpromemoria, principöverenskommelse, tilläggsavtal till exploateringsavtal samt budget för 
detaljplaneskedet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslagen principöverenskommelse med 
Finnboda industrilokaler HB och elva bostadsrättsföreningar enligt bilaga 2 till 
detta ärende. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget tilläggsavtal till exploateringsavtal 
med Finnboda Industrilokaler HB, enligt bilaga 4 (reviderad 2023-02-27) till detta 
ärende. 

 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovanstående beslutar 
kommunstyrelsen följande för egen del.  

1. Kommunstyrelsen beslutar att anta startpromemorian för stadsbyggnadsprojekt 
Finnboda varv 9242917100 enligt bilaga 1 till detta ärende och uppdrar därmed till 
planenheten att ta fram förslag till detaljplan. 

 
2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Finnboda varv 

9242917100 med 0 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för 
stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2023-2025. Detta fördelat på 2 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och 2 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Finnboda startade 1998 och utmynnat i bland annat detaljplan DP 
313. Exploatören Finnboda Industrilokaler HB (FIHB) har byggt ut bostäder i flera 
bostadsrättsföreningar och för dessa gemensamma anläggningar i området. Mellan 
bostadsrättsföreningarna gemensam mark och anläggningar ligger inom fastigheten 
Sicklaön 37:41, som ägs av FIHB. Bostadsfastigheterna ägs av bostadsrättsföreningarna. 
Avsikten har varit att bilda gemensamhetsanläggningar för de gemensamma anläggningarna 
såsom gator och VA.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 23 april 2012, § 129, att kommunen skulle inleda 
förhandlingar om detaljplanläggning och kommunalt övertagande av bland annat kajer från 
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bostadsrättsföreningarna/FIHB. Förhandlingar om detta har pågått mellan kommunen och 
FIHB sedan dess. Parallellt har ärenden om inrättande av gemensamhetsanläggningar för 
övriga gemensamma anläggningar i området pågått hos Lantmäteriet utan att kunna 
slutföras. De enskilda bostadsrättsföreningarna har i sin tur framfört önskemål om att 
kommunen ska ta över även andra anläggningar än kajer och industriminnen. Kommunen 
har utrett den senare frågan och kommit fram till att det är allmänt motiverat att 
kommunen detaljplanelägger för allmän plats och tar över huvudmannaskapet även för 
gator, torg, del av VA-anläggning samt naturmark inom området.  
 
I ärendet presenteras förslag till inriktningsbeslut med start-pm och avtal samt ansökan om 
budget för att inleda arbetet med, och senare kunna genomföra, detaljplan med syfte att 
införa kommunalt huvudmannaskap för vissa anläggningar i Finnboda.  
 
Av start-pm framgår att projektet ska pröva möjligheterna att detaljplanelägga befintliga 
allmänna anläggningar planlagda som kvartersmark som allmän platsmark. Avsikten är att 
det ska införas kommunalt huvudmannaskap för anläggningar såsom bland annat gator, 
GC-vägar, torg, kajer, dagvattenledningar och delar av befintliga VA-anläggningar. 
 
Det föreslås en principöverenskommelse mellan kommunen, FIHB och elva 
bostadsrättsföreningar. I principöverenskommelsen definieras vilken mark som ska 
detaljplaneläggas som allmän plats, hur återstående kvartersmark inom Sicklaön 37:41 ska 
fördelas till enskilda bostadsfastigheter och hur anläggningsförrättningar ska genomföras 
för de anläggningar som ska kvarstå med enskilt huvudmannaskap. Även principerna för 
fördelning av detaljplanekostnaderna regleras i avtalet. 
 
Det föreslås tecknas tilläggsavtal till exploateringsavtal mellan kommunen och FIHB. I 
avtalet anges hur genomförandet av överlämningen av anläggningar ska gå till samt vilka 
ersättningar som ska utgå.  
 
Budget föreslås tilldelas för Finnboda varv 9242917100 från budgetramen för 
stadsbyggnadsprojekt år 2023-2025, vilken beviljades av kommunfullmäktige den 14 
november 2022, med totalt 0 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 2 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 2 miljoner kronor i investeringsutgifter. 
 
Efter beredningen i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 februari 2023 har 
bilaga 4 tilläggsavtal ändrats enligt följande; § 4.1 har delats upp i två underparagrafer 4.1.1 
Kajer och pirar och § 4.1.2 VA-anläggning, varav texten i § 4.1.2 är ny med innebörden att 
delar av VA-anläggningen är bristfällig och ska åtgärdas. Vidare har § 10.1 Ersättning till 
kommunen ändrats så att Exploatören ersätter kommunen med 43,5 miljoner innefattande 
ersättning för att kommunen åtgärdar även konstaterade brister i VA-anläggning. Det ska 
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noteras att detta innebär en höjning av ersättningen till kommunen med totalt 500 000 
kronor jämfört med tidigare förslag på tilläggsavtal.  
 
Till följd av detta har ändringar även gjorts i tjänsteskrivelsen, avsnitten Tilläggsavtal, 
Ekonomiska konsekvenser samt tabell 2 och tabell 4. I avsnittet Ekonomiska konsekvenser 
har även lagts till en mening om investeringskostnaden för det skyddsrum kommunen ska 
förvärva och konsekvenserna för projektets ekonomi om investeringskostnaden ska belasta 
projektet.    

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och planenheten, daterad den 3 januari 2023, 
reviderad den 27 februari 2023 
Bilaga 1  Karta över planområdet 
Bilaga 2 Start-PM 
Bilaga 3 Principöverenskommelse 
Bilaga 4 Tilläggsavtal till exploateringsavtal, reviderad 2023-02-27 
Bilaga 5  Ärendeöversikt 
Bilaga 6  Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 februari 
2023 § 14 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att arbeta in följande i 
startpromemorian:   

1. Att planområdet utökas med gångvägen mellan Finnboda och Vilans skola.  
2. Att planområdet utökas med trappan mellan Finnboda och Finnbodaberget.  
3. Att planområdet utökas med torget framför ICA Nära Finnboda  
4. Att planarbetet noga ser över trafiksituationen på Finnboda varvsväg samt 

parkeringssituationen på kajen.  
5. Att skyddsrummet som ligger på Finnboda varvsväg beaktas i planarbetet och att 

ett eventuellt övertagande av kommunen utreds.  
6. Att en möjlig placering av hundrastgård utreds i planarbetet. 

 
Cecilia Gardner Larsson (M) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C) och Gunilla 
Grudevall Steen (L), bifall till det utsända förslaget från exploateringsenheten och 
planenheten. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
exploateringsenheten och planenheten, samt förslaget om återremiss från Mikael Carlsson. 
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Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
  
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende 
sakfrågan – förslaget från exploateringsenheten och planenheten – och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Detta är ett ärende som pågått under en lång tid och vi socialdemokrater är positiva till att 
ett inriktningsbeslut och en principöverenskommelse äntligen kommer på plats. Samtidigt 
noterar vi att det inte är första gången som projekt startas upp där kommunen avsäger sig 
ansvaret för till exempel vatten och avlopp, vägar och allmänna ytor. Efter ett antal år 
återkommer sedan kommunen för att överta ansvaret för just det allmänna som vatten och 
avlopp, vägar, torg, kajplatser med mera. Något som vi socialdemokrater ofta anser borde 
legat under kommunens ansvar redan från början.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Mycket i förslaget är bra, vi tycker dock att planområdet skulle behöva öka enligt vårt 
förslag för att få en helhet i planeringen av området. Att utveckla denna del på ett bra sätt, 
få till ett levande torg, säkra och välskötta gångvägar samt utreda möjligheterna till en 
hundrastgård skulle öka områdets attraktivitet och vara positivt inte bara för närboende 
utan för hela kommundelen.”  

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är ett ärende som på gått sedan 1990-talet och oklarheter som fanns i starten mellan 
parterna och senare även med ett flertal bostadsrättsföreningar är fortfarande olösta. Nacka 
kommun har i över tio år verkat för att frågorna ska bli lösta. Det är ett positivt förslag till 
lösning att kommunen övertar ett flertal ansvar och gör mer allmänplatsmark. Om det kan 
gå att få konsensus mellan alla parter i den här frågan nu vore riktigt bra. Att kunna lägga 
kommunens resurser på klimat och miljöarbete istället.  
Det saknas i startPM projektmål för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen och det 
förklaras på ett bra sätt. Mycket bra att frågan ändå lyfts upp och kommenteras på ett 
sakligt sätt.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är synd när det inte blir rätt från början så att man måste göra om i efterhand och ta 
över ansvaret för kvartersmarken. Det finns ett stort värde i att allmänna platser, som kajer 
och husens mellanrum, är i allas vår ägo då de är del av våra gemensamma rum.” 
- - - - - 
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§  87 KFKS 2023-00077 

Omreglering av avgäld och erbjudande om friköp för 
tomträtt med adress Örkroken 8 i Älta  
Fastigheten Älta 10:44 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
a. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 

Älta 10:44 till 129 826 kronor per år att gälla från och med den 1 april 2024 
och under kommande 10-årsperiod. 

b. Kommunfullmäktige fastställer friköpspriset för Älta 10:44 till 4 327 500 
kronor. Friköpspriset förutsätter att framställan om friköp görs senast den 
31 december 2023 och att av tomträttshavaren undertecknat köpeavtal 
inkommit till kommunen senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef inom fastighetsenheten att för 
kommunens räkning underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för 
fastigheten Älta 10:44. 

 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen, eller den hen i sitt ställe sätter, att 

föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Älta 10:44. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Älta 10:44 är lokaliserad i Älta industriområde och är sedan den 1 april 2014 
upplåten med tomträtt för industri och kontor. Innevarande avgäldsperiod löper till och 
med den 31 mars 2024 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas 
senast den 31 mars 2023. Tomträttsavgälden för fastigheten föreslås höjas från 105 591 
kronor per år till 129 826 kronor under kommande tioårsperiod. Friköpspriset för Älta 
10:44 föreslås bestämmas till 4 327 500 kronor under förutsättning att framställan om 
friköp görs senast den 31 december 2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 februari 2023 § 23 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 20 januari 2023 
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Bilaga 1. Tomträttsavtal Älta 10:44 
Bilaga 2. Överenskommelse om ny avgäld Älta 10:44 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Henrik Unosson (S), avslag på punkt 1b 
i förslaget från stadsutvecklingsutskottet. 
 
Cecilia Gardner Larsson (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L) och 
Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget från stadsutvecklingsutskottet. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsutvecklingsutskottet och förslaget från Tomas Ottosson. 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§  88 KFKS 2023-00142 

Revidering av reglementet för ekonomistyrning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige antar revidering av reglemente för ekonomistyrning enligt bilaga 1 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse inklusive följande ändring från kommunstyrelsen:  
Att ordet ”avkastningskravet” på s 2, rad 2, i reglementet ändras till ”den budget”. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret redovisade till kommunstyrelsen den 29 november 2021 § 391 
KFKS 2021/322 en översyn av styrande dokument i kommunen. Bland de styrdokument 
som var i behov av en revidering var reglementet för ekonomistyrning.  
Nu har en uppdatering av reglementet gjorts och det är de flesta ändringarna är av 
redaktionell karaktär, bland annat bedrivs vatten och avloppsverksamheterna nu i Nacka 
vatten och avlopp. De föreslagna förändringarna kan utläsas i bilaga 1. 
Det finns ett förlag till förtydligande som stadsledningskontoret särskilt vill belysa. Det 
gäller hur över- eller underskott beräknas utifrån. Det är i nuvarande reglemente inte tydligt 
och i praktiken så har över- och underskott för produktionsområdena beräknats utifrån ett 
nollresultat och inte från det av kommunfullmäktige fastställda avkastningskravet. 
Stadsledningskontoret föreslår att över- eller underskott i fortsättningen skall räknas från 
det fastställda avkastningskravet. 
 
Efter arbetsutskottets beredning av ärendet i den 14 februari 2023 har tjänsteskrivelsen och 
dess bilagor reviderats. Revideringen handlar om dock enbart om rättelser av skrivfel och 
enklare förtydliganden. I både bilaga och tjänsteskrivelse har beslutande instans korrigerats 
från kommunstyrelsen till kommunfullmäktige avseende avkastningskravet. I övrigt har 
skrivfel i förslag till beslut rättats så att hänvisning sker till korrekt bilaga samt av rätt 
beslutsinsants. Vid utskottets beredning av ärendet bifogades två versioner av reglementet 
(med och utan ändringar). Detta har förenklats inför kommunstyrelsen genom att enbart en 
bilaga bifogas där föreslagna ändringar i nuvarande reglemente framgår. Samtliga rättelser 
är markerade så att ändringarna framgår. 
 
Kommunstyrelsen beslutade därefter vid sitt sammanträde den 6 mars 2023 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta det reviderade förslaget från stadsledningskontoret med en 
ändring avseende följande: Att ordet ”avkastningskravet” på s 2, rad 2, i reglementet ändras 
till ”den budget”. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 2 februari 2023, reviderad den 24 
februari 2023 
Bilaga 1. Reglementet för ekonomistyrning med förslag på revidering (reviderad 24 februari 
2023) Samt reviderat i enlighet med föreslagna ändringar från kommunstyrelsen.  
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 
14 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret med 
följande ändring:  
Att ordet ”avkastningskravet” på s 2, rad 2, i reglementet ändras till ”den budget”. 
 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret med följande ändring:  
Att i första stycket under rubriken “För samtliga produktionsområden gäller följande:” 
stryka “avkastningskravet som kommunstyrelsen har beslutat” och ersätta detta med “ett 
nollresultat”. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – Mats Gerdaus 
ändringsförslag samt ändringsförslaget från Johanna Kvist.  
 
Ordförande ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat i enlighet med Mats Gerdaus ändringsförslag.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är viktigt att våra produktionsenheter gör plusresultat över tid, då kommunen annars 
måste ersätta alla fristående anordnare med motsvarande medel. Detta kan bli dyrt för 
skattebetalarna. Denna uppföljning görs dock baserat på nollresultat och är begränsad till 
att bara få täckas av överskott några år in i framtiden och några år bakåt, varför detta 
behöver följas separat om underskott uppstår. Att produktionsverksamheternas 
kapitalöverföring skulle baseras på avkastningskravet innebär att de i praktiken skulle lämna 
en sorts utdelning till kommunen. Vi anser att avkastningskravet bör sänkas till en krona 
för respektive enhet så att alla de resurser som budgeteras till skolor, äldreboenden och 
andra välfärdsverksamheter kan komma brukarna till del, snarare än att göda 
kommunkassan.  
Utöver vid underskott där risken att kommunen behöver betala ut extra ersättning anser vi 
att uppföljningen mot resultatet bör göras år för år. En övergång till denna föreslagna 
modell skulle innebära att om en verksamhet gör plusresultat – men inte når upp till sitt 
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avkastningskrav – skulle man kunna behöva överskjuta framtida avkastningskrav för att 
kompensera för det. Detta trots att man gjort överskott varje enskilt år. Vi välkomnar att 
man förtydligar reglementet, men anser att den tidigare modellen med nollresultat som 
utgångspunkt bör styra kapitalöverföringen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att kommunen även i fortsättningen ska beräkna över- och underskott 
för produktionsområdena utifrån ett nollresultat. Att göra som det nu föreslås, att beräkna 
resultatet utifrån det i kommunfullmäktige bestämda avkastningskravet skulle leda till en 
otydlighet. Att t.ex. säga att produktionen går med överskott samtidigt som man kan göra 
miljonförluster om kommunfullmäktige valt att sätta ett negativt avkastningskrav känns fel 
och otydligt. Den kommunala produktionen har inte heller som grunduppgift att leverera 
ett överskott till kommunen.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet instämmer i Socialdemokraternas yrkande om att avkastningskravet som 
kommunstyrelsen har beslutat borde strykas och ersättas med ett nollresultat. Alla 
produktionsområden bör förhålla sig till en reell budget för verksamheten och inte de 
besparingskrav som ställs på dem.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet har genom åren vid upprepade tillfällen påpekat att kommunen har en 
föråldrad syn på investeringar som både fördröjer och förhindrar att nödvändiga gröna 
investeringar genomförs, trots att de ofta är lönsamma rent ekonomiskt. Till exempel ger 
en byggnad med högre energiprestanda lägre driftskostnader. Även om högre kvalité initialt 
kan leda till en högre investeringskostnad för fastighetsenheten så blir kostnaden över tid 
lägre för kommunen som helhet. Lägre energiförbrukning är också en vinst för både klimat 
och miljö. Många gånger förhindras också gröna investeringar av att avskrivningstiderna 
sätts för korta, eller att de i redovisningen klumpas ihop med andra mindre lönsamma 
investeringar och komponentbyten.   
Miljöpartiet vill generellt att alla investeringar som är ekonomiskt lönsamma ska 
genomföras skyndsamt och inte behöva köa för pengar utifrån en i förväg bestämd 
investeringsram. Att genomföra ekonomiskt lönsamma investeringar är just som det låter, 
ekonomiskt lönsamt.  Miljöpartiet ser inga svårigheter med att låna upp pengar till 
ekonomiskt lönsamma investeringar, eftersom det också innebär en ekonomisk vinst för 
skattebetalarna.” 
 
- - - - - 
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§  89 KFKS 2023-00033 

Policy om sponsring 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Kommunfullmäktige antar policy om sponsring i enlighet med bilaga 1 och juridik- 
och kanslistabens tjänsteskrivelse den 18 januari 2023 samt upphäver ”Regler om 
sponsring och grundläggande bestämmelser om bidrag”, antagen av 
kommunstyrelsen den 23 april 2012 (§ 127). 

2. Policyn om sponsring träder i kraft den 1 april 2023. 
3. Berörda nämnder ges i uppdrag att se över behov och i förekommande fall ta fram 

nämndspecifika styrdokument utifrån den enligt punkten 1 antagna policyn. 

Sammanfattning av ärendet 
I den sponsringsrapport som kommunstyrelsen godkände vid sammanträdet i april förra 
året föreslogs bl.a. framtagande av ett kommunövergripande styrdokument för sponsring 
utifrån vilket berörda nämnder beslutar om mer detaljerade principer för sponsring. I 
samband med godkännandet av rapporten gav kommunstyrelsen även 
stadsledningskontoret i uppdrag att se över tidigare styrdokument inom området samt ta 
fram principer för hantering av sponsring kring arenanamn. I syfte att tydliggöra 
kommunens gemensamma förhållningssätt och grundläggande principer för hur 
kommunen sakligt och opartiskt ställer sig till och hanterar sponsring har därför ett förslag 
på ny kommunövergripande policy för sponsring tagits fram. Policyn, som föreslås träda i 
kraft den 1 april 2023, är generell och övergripande. Innehållet består i huvudsak av 
definition och gränsdragning, allmänna krav för sponsringssamarbeten samt föremål för 
sponsring. I samband med antagandet av den nya policyn upphävs tidigare styrdokument 
inom området. Berörda nämnder ges ett generellt uppdrag att se över behovet av 
nämndspecifika styrdokument inom området. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 §16 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 18 januari 2023 
Bilaga 1 Policy om sponsring 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Karin 
Teljstedt (KD) och Emma Eide (C), bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Tomas Ottosson (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras i syfte att särskilja på  
när kommunen lämnar eller mottar Sponsring och att de delar som gäller att företag kan 
sponsra kommunalt finansierad verksamhet tas bort. 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M) och Emma Eide 
(C), avslag på återremissyrkandet.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns följande förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
samt förslaget om återremiss från Tomas Ottosson och avslag på återremissen.  
 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
  
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende 
sakfrågan – förslaget från arbetsutskottet – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande:  
”Vänsterpartiet anser förslag om Policy för sponsring ska återremitteras. Vi menar att 
policyn bara ska gälla för när Nacka kommun ska lämna sponsring till aktörers verksamhet 
som är knutet till Nacka kommun. Att kommunens positiva varumärke kan vara en 
kvalitetsstämpel på verksamheter, aktivitet och festivaler mm. och bidra till att olika 
föreningar kan göra extra satsningar som den egna budgeten inte klarat av. 
Vidare anser vi att kommunens medborgare inte bör mötas av reklam eller annan 
påtryckning i kontakter med kommunalt finansierade verksamheter, för Vänsterpartiet är 
det viktigt att kommunala verksamheter är fredade från företagssponsring. Detta gäller 
även arenanamn. Kommunala verksamheter och byggnader ska vara demokratiska och 
neutrala och därmed bör de inte märkas med varken loggor, reklam eller annan 
påtryckning. Vidare anser Vänsterpartiet att kommunens uppdrag är att själv möjliggöra 
finansiering för kommunal verksamhet och kommunala verksamhetslokaler. Finansieringen 
bör också vara sådan att den tillgodoser behovet för verksamheten och lokalen så att 
sponsringssamarbeten inte behövs. Vänsterpartiet menar att även om kommunen tar fram 
saklig och opartiska riktlinjer för sponsring som har all typ av sponsring ett 
påtryckningsmål vilket i sig gör att även eventuella arenanamn inte blir neutrala.” 
 
- - - - - 
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§  90 KFKS 2020-01049   

Motion – Förtydligande av Program för konst och kultur 
i det offentliga rummet 
Återremitterat ärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen då ”Programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet” redan ger förutsättningar för att principen om armlängds avstånd tillämpas samt 
att det redan finns en synpunktshantering inom området. Motionen är härmed 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen ”Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet” ska förtydligas 
genom ett tillägg om att ”principen om armlängds avstånd” ska tillämpas inom ramen för 
programmets verksamhet, och att ett utdrag med denna information samt instruktioner för 
hur konstnärer ska agera om de skulle uppleva att de utsätts för politisk, eller annan med 
principen oförenlig styrning, ska skickas ut till alla i sådana verksamheter deltagande 
konstnärer. 
 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 19 december 2022 återemitterades ärendet 
genom en så kallad minoritetsåterremiss enligt 5 kap. 50 § kommunallagen. Motiveringen 
till återremissen var att förhoppningen är att motionens intentioner ska behandlas mer 
direkt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 18 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 1 februari 2023 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 19 december 2022, § 320 
Bilaga 3. Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från kulturnämnden den 19 oktober 2021, § 87. 
Bilaga 5. Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse i ärendet daterad den 28 september 
2021, KUN 2020/126. 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till motionens förslag. 
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Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – arbetsutskottets förslag och 
förslaget från Tomas Ottosson.  
Ordförande ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande:  
”Vänsterpartiet anser att remissvaret i tjänsteskrivelsen inte på ett tillfredsställande sätt 
bemöter förslagen i motionen, eller de frågor som ställdes i samband med 
återremitteringen. 
Som vi påpekade muntligen under KF 2022-12-19 och i vår protokollsanteckning från det 
sammanträdet, så påpekade KRO redan 2018 att Program för konst och kultur i det 
offentliga rummet (KFKS 2017/1118) uppvisar en allvarlig brist då det saknar resonemang 
kring konstens egenvärde och principen om armlängds avstånd. 
I remissvaret i tjänsteskrivelsen tycks det som man utgått ifrån att politisk styrning 
uteslutande handlar om att folkvalda fattar beslut om innehållet i konstnärliga program i 
offentlig regi. Som Myndigheten för Kulturanalys påpekade i sin rapport Så fri är konsten 
från 2021, så förekommer dock i Sverige på kommunal nivå även andra brister avseende 
organisatoriskt skydd, och den konstnärliga friheten hotas i många olika sammanhang av 
målstyrning av precis det slag som ofta diskuterades kring muralmålningsfestivalen Wall 
Street Nacka. Myndighetens rekommendation, som ekar KROs, är att kommuner bör 
tydliggöra sin hållning i frågor om konstnärlig frihet. 
Vidare står vi frågande inför att kommunens medlemskap i föreningen StorStockholm 
Konst och Arkitektur ens med god vilja kan anses utgöra någon form av organisatoriskt 
skydd mot styrning av olika slag. Föreningen grundades på Nacka kommunstyrelses 
uppdrag, med stadgar framtagna av Nackas stadskreatör, och har direktörer från Nackas 
förvaltning på två av tre styrelsestolar. Nacka utgör direkt och indirekt dessutom halva 
föreningens medlemsskara, då Nacka kommun och Centrala Nacka Marknadsbolag AB är 
två av fyra medlemmar i föreningen. Det är svårt att se hur den här verksamhetsformen i 
sig ska kunna anses isolera ett projekt från bristerna avseende resonemang om konstnärlig 
frihet i Projekt för konst och kultur i det offentliga rummet, eller hur den kan anses befria 
Nacka kommun från sitt bredare ansvar att tydliggöra sin hållning i frågor om konstnärlig 
frihet i enlighet med rekommendationen från Myndigheten för kulturanalys. De brister som 
eventuellt finns i Nackas organisatoriska skydd och programdokument kan rimligen antas 
förekomma i föreningen i samma utsträckning, då föreningen präglas så starkt av Nackas 
“DNA” i alla relevanta avseenden. 
I samband med återremitteringen beskrev vi i vår protokollsanteckning tre rimliga och 
relevanta modeller för ett remissvar från kommunstyrelsen, i syfte att underlätta 
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hanteringen av ärendet. Det svar vi fått liknar inget av dem, utan är istället en inbjudan till 
fortsatta framtida missförstånd om Nackas hållning kring konstnärlig frihet – vilket är 
precis det vår motion syftar till att avstyra. Vi yrkar fortsatt bifall till förslagen i motionen.” 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Den motion som Vänsterpartiet har skrivit lyfter många viktiga synpunkter och 
reflektioner över det misslyckande som var Wall Street Nacka, och hur vi kan undvika att 
återupprepa det. Det är oerhört viktigt med principen ”armlängds avstånd” till konsten.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Armlängds avstånd är en grundläggande princip för kulturen i Sverige. Den berör vikten 
av att alla medborgare ska ha möjlighet att ta del av konst och utöva kulturskapande på lika 
villkor och utan pekpinnar. Det innebär att även när kultur är offentligt finansierad eller, 
oavsett finansiär, utövas inom ramen för kommunens verksamhet, så ska det offentliga inte 
lägga sig i hur:et, dvs hur något görs, ser ut eller gestaltas. Vi ser ett stort värde i att 
förankra innebörden av principen för att det aldrig ska råda några tvivel härom. Politiker 
får aldrig bestämma över det konstnärliga innehållet.” 
 
- - - - - 
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§  91 KFKS 2022-00959 

Motion – Förberedelser till kommunalvalet 2026 
Motion den 17 oktober 2022 av Christina Ståldal och Lamin Jatta Modigh (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Förslagen i motionen ligger i linje med det som framkommer i stadsledningskontorets 
utvärdering av valet till riksdag, kommuner och regioner 2022 samt de rekommendationer 
som finns när det gäller planering och genomförande av framtida val. Det som föreslås i 
motionen kommer att beaktas framgent varför motionen därmed bör anses som 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen ”Förberedelser till kommunvalet 2026” förslås ett antal punkter som bör 
beaktas i arbetet med förberedelserna inför valet 2026. I punkterna nämns att bemanningen 
behöver öka för att hantera köer samt att ser över vilka lokaler som används vallokaler. 
Vidare föreslås att rutiner kring hur ordningen i valsedelställen säkerställs behöver 
förbättras samt hur utbildningen av de som arbetar med valet genomförs. 
 
Utifrån den samlade bedömningen i utredningen av motionen anges att förslagen ligger i 
linje med det som framkommer i den utvärderingen som genomförts efter valet till riksdag, 
kommuner och regioner 2022 samt de rekommendationer som finns när det gäller 
planering och genomförande av framtida val. Det som föreslås i motionen kommer att 
beaktas framgent varför motionen därmed bör anses som färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 19  
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 19 januari 2023 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Eftervalsrapport – allmänna val 2022 till riksdag, kommunfullmäktige och 
regionfullmäktige 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 6 december 2022, § 65 
Bilaga 4 Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 29 november 2022 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från arbetsutskottet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Motionen inte bara slår in öppna dörrar, den antyder att de förslag som läggs i motionen 
inte redan utförs. Det är vilseledande. I själva verket har Nacka kommun en synnerligen 
noggrann planering och uppföljning av valet, väl förankrad i nationella lagar och regler. 
Hela valprocessen leds av val- och demokratinämnden, där partierna har sina 
representanter. Systematiskt och transparent tas beslut efter beslut för att valet ska kunna 
genomföras och resultatet bli korrekt, rättvist, säkert och förenligt med lagen. Det inser den 
som följer arbetet i nämnden. 
Det enda positiva med denna insinuanta motion är att den ger tillfälle att lyfta fram det 
goda arbete som tjänstepersoner, valförrättare och andra inblandade utför, för att alla 
medborgare ska känna sig säkra på att valresultatet är korrekt.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det svar som vi fått på motionen uppfyller i stort det som Nackalistan föreslagit. Vi tycker 
det är bra att kommunen tagit de problem vi uppmärksammat på allvar, och vi förutsätter 
att man kommer göra allt för att dessa problem inte skall upprepas och förberedelserna 
förbättras.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet tackar både Nackalistan och Stadsledningskontoret för att man väl ringat in 
de förbättringsområden som finns att jobba med inför nästa val. Motionen var 
välmotiverad med bra förslag, och Eftervalsrapporten redogör väl för de åtgärder som ska 
vidtas. 
Det enda vi känner saknas är en tydlig plan för hur uppföljning av arbetet ska ske, men vi 
hoppas och antar att sådan uppföljning kommer skötas löpande av Val- och 
demokratinämnden.” 
 
- - - - - 
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§  92  

Fråga om arbetet med Nackas stadsutveckling med 
anledning av det ekonomiska världsläget 
Övrig fråga den 6 februari 2023 från Henrik Unosson (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Stadsutvecklingsdirektör Katarina Wåhlin Alm höll en muntlig redovisning gällande Nackas 
stadsutveckling med anledning av det ekonomiska världsläget, och redogjorde i korthet för 
följande angående bostadsmarknaden.  
Det råder stor osäkerhet på en kärv bostadsmarknad generellt som följd av: 

− Ökad inflation och räntor. Styrräntan har gått från 0 – 3,0 % på kort tid. 
− Sjunkande bostadspriser under 2022 (Nacka – 11%) och en del bostäder som inte 

blir sålda alls 
− Högsta Produktionskostnadsutvecklingen för bostäder på 50 år + 16% senaste året 

Detta leder till: 
− Antalet sålda nyproducerade bostadsrätter har minskat betydligt under 2022, 

svårare att uppnå tillräcklig försäljningsgrad (ca 50%) för byggaktörerna att få 
finansiering.  

− Den totala kostnaden för byggaktörerna har ökat både för produktion och 
finansiering samtidigt som intäkterna minskar betydligt 

− Kostnaderna överskrider helt enkelt intäkterna i många projekt, vilket gör att de 
inte är lönsamma och risken för stor.  

− Intresset för att förvärva mark och spekulera i framtida värdestegring är betydligt 
svalare 

Konsekvenser för Nackas bostadsmål och planering: 
− Nacka är en långsiktigt attraktiv marknad där fördelen är att vi har många olika 

delmarknader och byggaktörer. 
− Vi märker av oron och har diskussioner med olika byggaktörer men än så länge inte 

i den omfattningen att vi kan dra några slutsatser om var, när och hur vår 
bostadsplanering och framdrift påverkas. 

− Det är svårt att komma överens om vad som är rätt marknadspris för mark i 
dagsläget, vilket kan påverka när och hur det är lämpligt att gå ut med olika 
markanvisningar. 
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− Många projekt har hunnit starta under 2022 och vi har inte räknat med så många 
starter under 2023, varför vår planering inte påverkas så mycket av minskade 
projektstarter under 2023. 

− Däremot behöver vi ligga nära marknaden och bevaka projektstarterna som är 
planerade för 2024 samt med ökad information försöka göra en scenarioanalys av 
risker och påverkan på längre sikt. 

− Vi ser att detta kan komma att påverka bostadsprognosen på kort sikt, men att vi 
trots detta har goda möjligheter att klara våra mål på lång sikt till 2035. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade att notera informationen till protokollet.  
 
- - - - - 
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§  93 KFKS 2022-00673 

Tilläggsavtal 1 till principöverenskommelse för 
utveckling av fastigheten Sicklaön 37:48 inom västra 
Sicklaön, Nacka kommun 
Stadsbyggnadsprojekt Södra Finnberget 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tilläggsavtal 1 till principöverenskommelse 
avseende utveckling av fastigheten Sicklaön 37:48 inom stadsbyggnadsprojektet Södra 
Finnberget 93102826 med Skanska Sverige AB och Kvarnholmen utveckling AB enligt 
bilaga 1 till detta ärende. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen och Skanska Sverige AB ingick i juni 2022 en principöverenskommelse 
avseende utveckling av fastigheten Sicklaön 37:48. Skanska Sverige AB har i december 2022 
överlåtit fastigheten till Holmenkvarnen 1 AB, som är ett helägt dotterbolag till 
Kvarnholmen utveckling AB. Till följd av överlåtelsen har parterna överenskommit om att 
även principöverenskommelsen ska överlåtas. Ett förslag till tilläggsavtal till 
principöverenskommelsen har därför tagits fram enligt vilket Skanska Sverige AB utträder 
som part och Kvarnholmen utveckling AB inträder som part. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 februari 2023 § 15 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 3 januari 2023 
Bilaga 1 Tilläggsavtal 1 till Principöverenskommelse avseende utveckling av fastigheten 
Sicklaön 37:48 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
Desha Svenneborg (MP) och Karin Teljstedt (KD) deltog ej i behandlingen av ärendet på 
grund av jäv.  
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan ej deltar i beslutet.  
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan deltar inte i beslutet eftersom marken som de vill exploatera ingår i den 
motion som Nackalistan lämnat in om ett sammanhängande naturreservat runt 
Svindersviken.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är samma avvägning i detta projekt som i många andra i Nacka, avvägningen mellan 
att bebygga naturmark och att bidra till bostadsförsörjningen i Nacka och i Stockholm. Det 
saknas extremt mycket hyresrätter i Nacka så att hyresrätter är den positivaste 
upplåtelseformen för kommande bostäder i Nacka. Området gränsar till 
Henriksdalsbackens stadsutvecklingsplaner som kommer att inkräkta mycket på den 
skyddsvärda Trolldalenskogen. Det betyder att Södra Finnberget projektet är avhängigt hur 
det beslutas om i Trolldalen. Någonstans i Henriksdal, Trolldalen och Finnberget behöver 
det finnas sammanhängande grön natur för både växter, djur och människors behov av 
rekreation. I start-PM under projektmål 3.2.1. står att det planeras för en stor förskola för 
att den ska vara ekonomiskt lönsam för anordnaren, Vänsterpartiet ser till barnens behov 
av en lugn, trygg miljö prioriteras före anordnarens lönsamhet. Visar det sig att 
kommunens check inte räcker för att skapa bra miljöer för barn är det budgeten det är fel 
på.” 
 
- - - - - 
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§  94 KFKS 2022-526 

Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Fingerörtsvägen-Ekudden, del av fastigheten Sicklaön 
143:1, västra Sicklaön 
Principöverenskommelse samt budget för detaljplaneskedet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen återstartar planuppdraget för Fingerörtsvägen, omfattande del av 

fastigheten Sicklaön 143:1. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen principöverenskommelse med 
Besqab Bostadsmark LI AB, org.nr. 559352-3474, för del av fastigheten Sicklaön 
143:1 inom stadsbyggnadsprojekt Fingerörtsvägen-Ekudden, enligt bilaga 1 till detta 
ärende. 
 

3. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Fingerörtsvägen-
Ekudden 99924900 med 0 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram 
för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2023-2025. Detta fördelat på 1 
miljoner kronor i investeringsinkomster och 1 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
Föreslaget inriktningsbeslut ger exploatören Besqab Bostadsmark LI AB genom bilagt 
förslag till principöverenskommelse en möjlighet att tillsammans med kommunen ta fram 
en detaljplan för ett markområde vid Fingerörtsvägen-Ekudden på västra Sicklaön inom del 
av fastigheten Sicklaön 143:1. Markägare är bostadsrättsföreningen Sicklaöarna. 
Detaljplanen bedöms möjliggöra 50 bostadslägenheter. Huvudinriktning är att uppföra 
bostäderna som ägarlägenheter. Projektet bedöms endast medföra mindre anpassningar av 
allmänna anläggningar. Start-PM från 2015 bedöms fortsatt aktuellt dock med mindre 
justeringar. 
 
Budget föreslås tilldelas för Fingerörtsvägen-Ekudden 99924900 från budgetramen för 
stadsbyggnadsprojekt år 2023-2025, vilken beviljades av kommunfullmäktige den 14 
november 2022, med totalt 0 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 1 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 1 miljoner kronor i investeringsutgifter. Totalt omfattas ny 
projektbudget av 2,7 miljoner kronor i investeringsinkomster och 2,7 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. Investeringsutgifterna är hänförliga till projektledning, plankostnader 
och framtagande av exploateringsavtal. Investeringsinkomsterna är hänförliga för 
planintäkter som faktureras enligt plankostnadsavtal med exploatören. 
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Exploatören förbinder sig att bidra till utbyggnaden av tunnelbanan genom att erlägga 
medfinansieringsersättning om cirka 3 miljoner kronor samt exploateringsersättning för 
övergripande allmänna anläggningar om 8 miljoner kronor. Ersättningsnivåer regleras i 
kommande exploateringsavtal i samband med detaljplanens antagande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 februari 2023 § 17 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten m.fl. daterad den 19 januari 2023 
Bilaga 1 Principöverenskommelse 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 
Bilaga 3 Startpromemoria 

Yrkanden 
Emma Eide (C) yrkade, med instämmande av Cecilia Gardner Larsson (M), bifall till 
förslaget från stadsutvecklingsutskottet.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade på återremiss med motiveringen ”att komplettera startPM med 
alla 6 hållbarhetsmål från Strategin för miljö- och klimatambitioner i Stadsutvecklingen.” 
 
Mikael Carlsson (NL) instämde i första hand i återremissyrkandet från Tomas Ottosson 
och i andra hand i yrkandet om bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – stadsutvecklingsutskottets 
förslag och förslaget om återremiss från Tomas Ottosson. 
 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit återremissen.  
 
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende 
sakfrågan – förslaget från stadsutvecklingsutskottet – och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi socialdemokrater tycker att det är bra att man utnyttjar redan ianspråktagna ytor för att 
bygga nya bostäder. Det är en plats som är och kommer vara i ett läge nära kollektivtrafik. I 
beslutet planeras det för att en del av grönområdet kommer att användas. Vi anser att det 
är viktigt att i arbetet med planen att en inventering görs av grönstrukturen, träd och annan 
mark med höga naturvärden så att de kan sparas och bevaras. Både under byggtiden och 
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med det färdiga bygget. Vi hoppas även att man i planeringen tänker speciellt på äldre träd 
och de fornlämningar som finns i området.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan instämmer i Vänsterpartiets yrkande om återremiss med motiveringen ”att 
komplettera startPM med alla 6 hållbarhetsmål från Strategin för miljö- och 
klimatambitioner i Stadsutvecklingen.”  Vi anser att det är bra att det byggs på redan 
hårdgjorda ytor och i kollektivtrafiknära lägen, men det är viktigt att vi nu när vi bygger 
också tänker på att göra det på ett energieffektivt, klimatsmart och långsiktigt hållbart sätt. 
Det är också viktigt att så många som möjligt av de större träden, ekarna och grönytorna 
bevaras, och att byggnaderna harmoniseras med omgivande äldre bebyggelse vad gäller 
höjd och utformning. I StartPM från 2015 står att avfallssystemet ska vara utformat för 
minst fraktionerna mat- och restavfall, men vi tar för givet att detta uppdateras med mer 
aktuella regler och att nya hus i så stor utsträckning som möjligt byggs för att kunna 
hantera nya föreskrifter för fastighetsnära insamling av olika avfallsorter och 
förpackningar.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet menar att startPM från 2015 behöver kompletteras med uppdaterade miljö 
och klimat mål från strategin för miljö och klimat ambitioner stadsutvecklingen i Nacka. 
Speciellt viktigt anser vi det vara med målet om energieffektivt och sund byggande vara. Att 
i detta skede kunna planera för en effektiv energianvändning i fastigheten är viktigt. Att 
exploatören får överenskomma om riktlinjerna för hur fastigheten ska bli energieffektiv är 
också bättre innan planeringen är fastslagen. ” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker det är bra att redan hårdgjord mark används för att bygga bostäder. 
Särskilt bra tycker vi det är att parkeringsplatser för bil byts till bostäder för människor - i 
centrala Nacka är detta helt rätt prioritering. När start-PM antogs 2015 fanns det “Riktlinjer 
för hållbart byggande” att förhålla sig till. Dessa har nu ersatts av “Strategin för miljö- och 
klimatambitioner i stadsutvecklingen” som egentligen gäller projekt startade efter 1 januari 
2020, men ändå blir gällande i detta projekt. Strategin för hållbart byggande är mer 
komplett och innehåller sex strategiska inriktningar istället för tidigare bara tre mål och 
innebär därför att man i detaljplanen arbetar mer med hållbarhet, miljö och klimat. Utöver 
detta finns grönytefaktor med som ett krav samtidigt som kompensation också ska ske för 
de naturvärden som går förlorade, ett direkt resultat av Miljöpartiets krav i 
samverkansavtalet med M, C, L och KD.” 
 
- - - - - 
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§  95 KFKS 2022-00378 

Årsbokslut år 2022 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för 2022 i enlighet med bilagorna 1-11 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 9 februari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen totalt visar ett utfall om -194,2 miljoner kronor netto för 2022, vilket är 
en positiv avvikelse på +9,7 miljoner kronor jämfört med budget. Några förklaringar till 
överskottet är positiva resultat inom fastighetsenheten, stadsutveckling, stöd och service 
samt kommunstyrelsens post för oförutsett. De som redovisar negativa resultat är 
kommunstyrelsen övergripande, stadsledningskontoret samt brandförsvaret. Underskottet 
beror främst på att budgeterade intäkter inte har realiserats, samt ej utfördelade 
städkostnader. Produktionsenheterna visar positiva resultat och båda bättre än budget. 
 
Årets nettoinvesteringar inom kommunstyrelsen uppgår till 569,7 miljoner kronor varav 
exploateringsinvesteringarna uppgår till 300 miljoner kronor. 
 
Antalet anställda under 2022 var 775, en ökning med 4 medarbetare jämfört med 2021. 
Den totala sjukfrånvaron för 2022 uppgår till 6,8 procent vilket är en ökning med 0,3 
procentenheter sedan året innan. 
 
Uppföljningen av kommunstyrelsens internkontrollplan 2022 finns beskrivet i särskild 
bilaga 2 och sammanfattningsvis har inga väsentliga avvikelser identifierats. 
 
Arbetet med kommunstyrelsens särskilda uppdrag har utförts och verksamhet fortgår. 
 
Under 2022 har fem nya projekt beviljats medel ur framtidsfonderna på totalt 12,5 miljoner 
och från starten och fram till den 31 december 2022 har det gjorts uttag ur fonderna på 
totalt 13,2 miljoner kronor. Under 2022 ianspråktogs 11,3 miljoner. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 12 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 9 februari 2023 
Bilaga 1. Årsbokslut 2022 kommunstyrelsen 
Bilaga 2. Uppföljning interkontrollplan 2022 kommunstyrelsen 
Bilaga 3. Årsbokslut 2022 stadsutveckling 
Bilaga 4. Årsbokslut 2022 stadsutveckling investeringar 
Bilaga 5. Årsbokslut 2022 fastighetsenheten 
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Bilaga 6. Uppföljning internkontrollplan 2022 fastighetsenheten 
Bilaga 7. Årsbokslut 2022 välfärd skola 
Bilaga 8. Tabell 2022 välfärd skola 
Bilaga 9. Riskanalys 2022 välfärd skola 
Bilaga 10. Årsbokslut 2022 välfärd samhällsservice 
Bilaga 11. Kundnyckeltal 2022 välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Kommunstyrelsen som helhet uppnått ett överskott mot budgeten för 2022, vilket är bra. 
Det finns dock orosmoln bakom detta. Precis som de föregående två åren går 
kommunstyrelsen som egen nämnd med stort underskott, totalt nästan 14% mot budgeten. 
De välfärdsverksamheter som ligger under kommunstyrelsen lyckas i år med att nå sina 
respektive budgetar, men stora delar av dessa resurser hade gjort stor nytta ute i 
verksamheterna. Vi välkomnar minskningen av inhyrda konsulter de senaste åren, men det 
är oroväckande att det är så svårt att rekrytera till många tjänster. Detta leder till vakanser 
som förvisso kan vara positiva för det ekonomiska utfallet det enskilda året, men som kan 
få konsekvenser för verksamheternas arbetsmiljö och leverans som kan ge större negativa 
konsekvenser på sikt.  
Trots många positiva aspekter har Nacka svårt att nå upp till många av de mål som satts 
upp. Tydligast är kanske under “Bästa utveckling för alla” där man återigen missar samtliga 
mål som rör personalen och deras förutsättningar. I år når man målet med andel hyresrätter 
i nyproduktionen, men efter förra årets utfall där man inte ens var i närheten av målet 
behöver detta intensifieras för att målet ska hålla även mätt över tid. Detta är viktigt inte 
minst för att såväl de företag som är verksamma i Nacka som kommunen själv ska kunna 
hitta personal med rätt kompetens. Vi noterar dock att man under “Svårigheter och 
utmaningar” inte nämner någonting om den låga måluppfyllelsen. 
Även i år återstår mycket av kommunstyrelsens budget för oförutsedda utgifter. Detta är 
medel som borde komma verksamheterna till del mer kontinuerligt. Det här överskottet 
har uppstått trots att kommunen under året beslutat att ge alla anställda sommar- och 
julgåvor. Detta var bra beslut, men de nödvändiga resurserna borde redan i förväg 
budgeteras i ramen för varje enhet. Att det blev sommar och jul även 2022 kan knappast 
betecknas som några oförutsedda händelser.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Ekonomin ser bra ut vilket i sig är positivt. Om det goda ekonomiska resultatet beror på 
att vakanta tjänster inte tillsätts eller att planerade satsningar inte gjorts, riskerar personal på 
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sikt bli utbrända, välbehövliga satsningar blir inte av, och i slutänden riskerar våra 
medborgare bli lidande. Sjukfrånvaron och personalomsättningen har ökat, vilket inte är 
bra och kan vara en indikation på underbemanning. För att hålla nere personalkostnaderna 
tvingas kommunen att effektivisera och skära ned på personal, för att ändå kunna betala 
konkurrenskraftiga löner och att attrahera kompetent personal. Det kan ge negativa 
effekter på sikt. Samtidigt nämns inte mycket om måluppfyllelsen i årsbokslutet, och där ser 
vi i Nackalistan att det brister. Affärsområde Äldreomsorg når te x inte upp till sina mål. Vi 
vill också påpeka att de priser och utmärkelser som nämns under rubriken ”Framgångar”, 
som tex Sveriges Kvalitetskommun och Årets tillväxtkommun, visserligen är positiva och 
bra för marknadsföringen av Nacka, men egentligen inte säger så mycket om hur bra 
Nacka är i jämförelse med andra kommuner. Standard&Poors kreditbetyg som också 
nämns i sammanhanget är något som medför en kostnad för kommunen. Vi tror att det 
vore bra om kommunen undersöker möjligheten och kostnaden för att låna via 
Kommuninvest, och utreder vilka för- och nackdelar som det kan medföra.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet ser stora utvecklingsmöjligheter för kommunens fastighetsenhet att vara med 
och bidra i klimatomställningen. Det handlar både om byggnader och mark där särskilt 
målet om 30 % skydd av natur samt ett intensifierat arbete med energioptimering och 
återbruk är viktiga pusselbitar. Stadsbyggnad är ett effektivt sätt att anpassa våra samhällen 
till ett förändrat klimat, inte bara i nybyggnadsprojekt utan också genom att omvandla 
befintliga bestånd och ytor. Sverige har idag t.ex. mer parkeringsyta än bostadsyta och 
möjligheterna att bygga för bästa mobilitet - med delat ägande i form av ex bilpooler -  
istället för enskilt ägande kan göra stor skillnad för att kasta om det förhållandet.” 
 
- - - - - 
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§  96 KFKS 2023-00099 

Plan för arbetet med mål och budget 2024-2026 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budget 2024-2026. 

Sammanfattning av ärendet 
Mål och budget är Nacka kommuns främsta styrdokument och stadsledningskontoret 
ansvarar för att samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och 
aktiviteter inför kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2024-2026. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 13 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 26 januari 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi tycker att det rimliga vore att göra som i exempelvis Värmdö, Södertälje eller flera 
andra kommuner där alla partier har en gemensam beredning angående 
budgetförutsättningar och därefter kan själva fördjupa sig i och ha uppföljningsmöten med 
tjänstepersonerna. Åtminstone borde oppositionen få ta del av en likvärdig 
budgetberedningsprocess som den styrande konstellationen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker liksom Socialdemokraterna att det rimliga vore att göra som i flera andra 
kommuner där alla partier har en gemensam beredning angående budgetförutsättningar och 
därefter kan själva fördjupa sig i och ha uppföljningsmöten med tjänstepersonerna.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser fortfarande att alla partier borde ha samma förutsättningar i 
beredning gällande budgeten och att alla partier därefter kan själva fördjupa sig i budgeten 
och ha eventuella uppföljningsmöten med tjänstepersoner. Det föreslogs av 
Socialdemokraterna i kommunstyrelsen tidigare och är rimligt att det borde vara en 
likvärdig budgetprocess för även oppositionen.” 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Nacka saknar en tjänstemannabudget och de partier som sitter i opposition saknar därmed 
tillgång till samma resurser och möjligheter som majoriteten att ta fram sina budgetförslag, 
något Miljöpartiet påpekade i en motion 2016. Att partier får lika lång tid att ta fram en 
egen budget och kunna göra de satsningar och prioriteringar som önskas utifrån 
kommunens ekonomiska läge är det mest rättvisa och demokratiska. I flera kommuner 
finns det idag - oavsett styre- tjänstemannabudgetar just för att ge samma förutsättningar 
och vi ser att detta även behövs i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§  97 KFKS 2022-01153 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport – Granskning av 
”Intern kontrollmiljö kopplat till räkenskaperna”  
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse 2022-11-30 enligt bilaga 
3 till tjänsteskrivelse daterad 3 februari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
De förtroendevalda revisorerna har under oktober 2022 låtit EY genomföra en granskning 
av ”Intern kontrollmiljö kopplat till räkenskaperna”. 
I samband med den översiktliga granskningen av intern kontroll har väsentliga processer 
kopplade till den finansiella rapporteringen granskats. De processer som har granskats är, 
bokslutsprocessen, intäktsprocessen kopplat till skatteintäkter, löneprocessen, inköps- och 
utbetalningsprocessen och investering- och exploateringsprocessen. 
Revisorernas bedömning är att den interna kontrollen i allt väsentligt är tillräcklig och ser 
positivt på att kommunen under 2022 har förstärkt rutinerna inom flera av de väsentliga 
processerna kopplade till den finansiella rapporteringen. Dock föreligger det två 
rekommendationer. Revisorerna rekommenderar att 

• Kommunen dokumenterar den kontroll som utförs av retroaktiva ändringar i 
lönesystemet. 

• Övergripande riktlinjer för exploateringsredovisning beslutas av kommunstyrelsen 
och att kontroller därefter införs samt dokumenteras för att säkerställa att beslutade 
riktlinjer efterlevs. 

 
Yttrandeförslaget redogör för att stadsledningskontorets bedömning är att kommunen 
redan dokumenterar den kontroll som utförs av retroaktiva ändringar i lönesystemet. 
 
Vidare föreslår stadsledningskontoret att det inte finns behov av ett politisk beslutat 
styrdokument beträffande exploateringsredovisning då det redan finns lagstiftning och 
rekommendationer från den normgivande organisationen RKR (rådet för kommunal 
redovisning). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari § 15 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 3 februari 2023 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse 2022-11-30 Granskning av ”Intern kontrollmiljö kopplat till 
räkenskaperna” 
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Bilaga 2 Revisionsrapport nr 11/2022 Granskning av ”intern kontrollmiljö kopplat till 
räkenskaperna” 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Redovisningen av exploateringsverksamheten följer i stort sett av lag och tolkningar från 
RKR. Inom detta finns dock alltid visst tolkningsutrymme. Att anta ett övergripande 
styrdokument skulle kanske underlätta dessa bedömningar något, men ofta är en 
bedömning i det enskilda fallet avseende projektens fortlöpande behövligt. Dessa detaljer 
kan inte alltid inkorporeras i ett övergripande dokument. Att det här följs upp och att 
tjänstemannaorganisationen nu ska titta på att ta fram riktlinjer till stöd för hur dessa 
bedömningar ska göras är dock välkommet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det revisorerna tar upp i sin skrivelse är bra och något som 
kommunen bör ta till sig av och rätta sig efter. Nackalistan anser i motsats till 
kommunstyrelsen att det finns behov av ett politiskt styrdokument om hur 
exploateringsredovisningen skall gå till och att det skulle öka tydligheten. Det är dock bra 
att detta följs upp av tjänstepersoner och att dessa får i uppgift att ta fram riktlinjer till stöd 
för hur dessa bedömningar ska göras.” 
 
- - - - - 
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§  98 KFKS 2022-01179 

Remiss av EU-kommissionens förslag till förordning om 
förpackningar och förpackningsavfall 
Yttrande till Klimat- och näringslivsdepartementet (tidigare Miljödepartementet) 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 
1 februari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
EU-kommissionen har lagt fram ett förslag till förordning om förpackningar och 
förpackningsavfall för att minska förpackningsavfallet och öka återvinningen. I korthet ska 
förordningen leda till färre onödiga förpackningar och mer återanvändning och återvinning. 
Förordningen är tänkt att ersätta det tidigare förpackningsdirektivet. Om EU-
kommissionens förslag godkänns innebär det att regleringen går från att sätta ramarna för 
nationell lagstiftning till att gälla direkt i alla medlemsländer oberoende av nationell 
lagstiftning. 
Nacka kommun är remissinstans och har möjlighet att lämna synpunkter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 17 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 1 februari 2023 
Bilaga 1 EU-kommissionens förslag till förordning om förpackningar och 
förpackningsavfall 
Bilaga 2 Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden den 31 januari 2023, §4 
Bilaga 3 Natur- och trafiknämndens förslag till yttrande 
Bilaga 4 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan välkomnar EU-kommissionens förslag till förpackningsförordning och de 
förebyggande åtgärder som på sikt kan minska onödiga förpackningar och öka 
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materialåtervinning. Det bidrar till ett minskat behov av nya råvaror och till minskade 
koldioxidutsläpp. Det blir även enklare och mindre kostsamt för Nacka kommun att införa 
Fastighetsnära Insamling (FNI) om den totala mängden förpackningar minimeras. 
Det är bra att öka återanvändning av plast, som idag tyvärr till en allt för stor del förbränns, 
och för att nå dit är det viktigt att färre sorters plast används för att tillverka förpackningar. 
Nackalistan ställer sig därför något frågande till Natur- och trafiknämndens beslut att lägga 
till två punkter i förslag till yttrande, dels ett från alliansen, dels ett från Miljöpartiet. Vi 
frågar oss om dessa två tillägg i viss mån motsäger varandra, och att det kan vara svårt att 
både optimera/minska antalet platssorter samtidigt som standardiseringen för 
förpackningsformat samt designkriterier för förpackningar inte får ha en begränsande 
effekt för innovationer (som alliansen med KD i spetsen vill). Nackalistan tror att en 
minskning av antalet plaster skulle kunna innebära en viss begränsning, även för 
innovationer av nya förpackningar, men att begränsningen är nödvändig för att öka 
återanvändningen av plast.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet fick i Natur- och trafiknämnden gehör för ett tilläggsyrkande som lyfter 
utmaningen med det stora antalet plastsorter för återvinning. Den stora variationen av 
plaster gör återvinningen komplicerad och det mesta eldas upp för att det inte är möjligt att 
blanda olika plastsorter. Att minska antalet sorter skulle kunna gynna plastbranschen då 
återvunnen plastråvara idag är en bristvara. Det skulle även kunna vara gynnsamt för 
innovativa företag att utveckla metoder för återvinning om en större del av plasten är 
möjligt att återvinna, tex. att inte använda olika färger, ämnen och tillsatser. Med en större 
volym av plast, som går att återvinna, skulle det även skapa ett större flöde som ökar 
lönsamheten. Men för att detta ska bli möjligt krävs politisk styrning vilket ligger i linje med 
EU:s paket den gröna given. Sist men inte minst är miljöaspekten en stor vinst då 8% av 
koldioxidutsläppen i Sverige kommer från att vi eldar upp plast.” 
 
- - - - - 
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§  99 KFKS 2023-00150 

Remiss – Transportstyrelsens föreskrifter och allmänna 
råd om mottagning av avfall från fritidsbåtar 
Yttrande till Transportstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande över remissen enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 2 mars 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått förslag på föreskrifter och allmänna råd om mottagning av avfall 
från fritidsbåtar på remiss från Transportstyrelsen. Bakgrunden är att EU:s direktiv om 
mottagningsanordningar i hamn för avlämning av avfall från fartyg har ersatts av ett nytt 
EU-direktiv. Detta direktiv måste nu införlivas i svensk rätt, vilket görs bland annat genom 
de föreskrifter och allmänna råd som Transportsstyrelsen nu har tagit fram. 
 
I yttrandet framförs att det är positivt att det finns tydliga regler för att minska avfallet i 
havet och uppnå en förbättrad havsmiljö. Definitionen av fritidsbåtshamn är dock 
problematisk om även väldigt små bryggföreningar skulle omfattas av regelverket. Det 
skulle vara kostnads- och resurskrävande för många små bryggföreningar att följa samma 
regelverk som större fritidsbåtshamnar. Förslagen så som de är utformade skulle även 
innebära mer inventerings- och tillsynsarbete för de kommunala tillsynsmyndigheterna i 
och med att kommunerna tar över tillsynsansvaret över fritidbåtshamnarna från 
Transportstyrelsen den 1 maj 2023. I så fall behöver kommunerna få vägledning i god tid. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 2 mars 2023 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Remiss – Föreskrifter och allmänna råd om mottagning av avfall från fritidsbåtar 
Bilaga 3 Konsekvensutredning 
Bilaga 4 Synpunkter från miljöenheten 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade på bifall till det utsända förslaget från juridik- och 
kanslistaben med följande tillägg i yttrandet:  
”Hamnar och sjömackar ska inte tillåtas ta ut en särskild avgift för de fritidsbåtar som 
lämnar sitt toalettavfall. Denna får inkluderas i andra avgifter såsom hamnavgifter eller 
täckas av inkomster från båtar som tankar vid våra sjömackar.” 
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Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C), Gunilla Grudevall Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD), bifall till det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben samt tilläggsyrkandet från Mikael Carlsson.  
 
Ordföranden ställde först förslaget från juridik- och kanslistaben mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med förslaget från juridik- och kanslistaben. 
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade avslagit förslaget.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har yrkat på följande tillägg till Nacka kommuns yttrande till 
Transportstyrelsens remiss: Fritidsbåtshamnar och sjömackar ska inte tillåtas ta ut en 
särskild avgift för de fritidsbåtar som lämnar sitt toalettavfall. Denna får inkluderas i andra 
avgifter såsom hamnavgifter eller täckas av andra inkomster från fritidsbåtar som tankar vid 
våra sjömackar.  
Det ska vara enkelt att tömma sitt toalettavfall och det är bra att anläggningarna hålls i gott 
skick och att det görs smidigt att tömma. Det minskar risken att toaletterna töms rakt ut i 
havet. Detta är visserligen förbjudet, men det är nära nog omöjligt att komma åt de som 
bryter mot lagen. För att göra det attraktivt att lämna sitt avfall bör det göras både smidigt, 
enkelt och även gratis, precis som det är gratis för privatpersoner att lämna avfall vid 
vanliga återvinningsstationer (ÅVC) i Nacka och att slänga skräp i kommunala 
papperskorgar. Med en avgift finns alltid en större risk att skräpet istället hamnar i naturen 
eller i havet, vilket leder till en stor negativ effekt för människor, djur och natur och 
kostnader för att rensa upp och rena. 
Nackalistan tycker det är bra att det föreslås att det bör finnas en tömningsstation för 
toalettavfall på varje sjömack, som redan finns idag i Finland, för övrigt också ett land med 
en stor skärgård. Tömningen bör således även på sjömackar vara gratis, en extra service 
som sjömackarna borde kunna erbjuda sina kunder. Saltsjöbadens sjömack tog som ett 
exempel 250 kr för att tömma toalettavfall, oavsett mängd, förra sommaren. I Bullandö 
marina i Värmdö finns tre stationer för tömning och där har det senaste åren varit helt 
kostnadsfritt.” 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§  100 KFKS 2023-00086 

Remiss – Förslag till ändring av Läkemedelsverkets 
föreskrifter om förordnande och utlämnande av 
läkemedel och teknisk sprit 
Yttrande till Läkemedelsverket 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 27 februari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Läkemedelsverket har tagit fram förslag på ändring i Läkemedelsverkets föreskrifter 
(HSLF-FS 2021:75) om förordnande och utlämnande av läkemedel och teknisk sprit. 
Förslaget innebär att sjuksköterskor ges behörighet att rekvirera (beställa) teknisk sprit och 
läkemedel för behandling av människa. Vidare föreslås följdändringar med anledning av 
sjuksköterskornas rekvisitionsrätt avseende kraven för vilka uppgifter som ska anges på en 
rekvisition och vad en verifikation ska innehålla samt en ny definition. 
 
I yttrandet framförs i huvudsak att kommunen är positiv till förslaget att sjuksköterskor 
åter får rätt att rekvirera teknisk sprit och läkemedel för behandling och att förslaget möter 
behovet av att på ett bättre sätt kunna utnyttja personalresurserna inom hälso- och 
sjukvården. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 27 februari 2023 
1. Förslag till yttrande 
2. Föreslagna föreskrifter 
3. Konsekvensutredning 
4. Meddelande om förlängd svarstid 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – det utsända förslaget 
från juridik- och kanslistaben – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
- - - - - 

  



 
45 (50) 

 6 mars 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  101 KFKS 2022-00771 

Politikerinitiativ – ANDT-peng  
Inkom den 5 september 2022 från Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan ligger i skolans uppdrag att arbeta förebyggande 
med frågor gällande ANDT samt att samarbeten med olika externa aktörer ofta är 
kostnadsfria. Utifrån dessa noteringar finns det inte skäl att ytterligare utreda förslaget i 
politikerinitiativet. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet föreslås stadsledningskontoret få i uppdrag att utreda möjligheten till en 
ANDT-peng, med liknande upplägg som kulturpengen. 
 
ANDT är en förkortning för alkohol, narkotika, dopning och tobak. Förkortningen 
används ofta inom det folkhälsofrämjande och förebyggande arbete som bedrivs av 
myndigheter, länsstyrelser, landsting och kommuner samt den idéburna sektorn. Ibland 
används förkortningen ANDTS där även spel om pengar ingår. 
 
Politikerinitiativet har utretts av juridik- och kanslistaben. Synpunkter på politikerinitiativet 
har framför allt inhämtats från tjänstepersoner på utbildningsenheten, kultur- och 
fritidsenheten och välfärd skola. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 februari 2023 § 20 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 1 februari 2023 
Bilaga 1. Politikerinitiativet 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till politikerinitiativets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – arbetsutskottets förslag och 
förslaget från Mikael Carlsson.  
 
Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna:  
”För oss liberaler är det viktigt att fortsätta det förebyggande arbetet med ANDT , och att 
det ges goda förutsättningar att vara en viktig del av skolans arbete. Vi tror att det behöver 
lyftas och stöttas mer inom tex elevhälsan. Vi kommer att fortsätta prioritera detta 
framöver.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”I politikerinitiativet skriver Liberalerna ”Vi ser idag att arbetet i skolorna kring ADNT ibland 
får stå tillbaka för andra prioriteringar”. Vi delar den bilden och tycker det är viktigt att ANDT 
inte ställs mot andra satsningar och nödvändigheter i skolan. Nackalistan vill att skolorna 
själva ska kunna välja vem de ska samarbeta med kring det viktiga ANDT-arbetet. Vi 
stödjer därför politikerinitiativet att Stadsledningskontoret får i uppdrag att utreda 
möjligheten till en ANDT-peng, med liknande upplägg som kulturpengen.” 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§  102 KFKS 2023-00101 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
20 februari 2023 

Beslut 
1Kommunstyrelsen remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 20 februari 2023, 
enligt tabell nedan.   
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 20 februari 2023 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 20 februari 2023 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Inför biotopiskt eller 
naturvårdsavtal för en del av 
Erstaviksskogen (V) 

KFKS  
2023-00192 

NTN och KS KSMU och 
KSAU 
 

Motion – Stoppa Östlig 
förbindelse (V) 

KFKS  
2023-00193 

NTN och KS KSMU och 
KSSU  

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har ansvaret att besluta om remittering av motioner som anmälts i 
kommunfullmäktige och där överlämnats till kommunstyrelsen för beredning. Vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 20 februari 2023 väcktes två motioner. I detta 
ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 24 februari 2023 
Bilaga 1 Motion – Inför biotopiskt eller naturvårdsavtal för en del av Erstaviksskogen 
(V) 
Bilaga 2 Motion – Stoppa Östlig förbindelse (V) 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till det utsända 
förslaget från juridik -och kanslistaben med tillägget att motionen ”Stoppa Östlig 
förbindelse” även remitteras till kommunstyrelsens miljöutskott.   
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om ett tillägg 
till det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben– och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  103 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i kommunstyrelsens arbetsutskott och 
verksamhetsutskott samt stadsutvecklingsutskott från 
Christina Ståldal samt val av ny ersättare för perioden 
2023-2026 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Christina Ståldals (invald för NL) begäran om entledigande från 
uppdraget som ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott och verksamhetsutskott samt 
stadsutvecklingsutskott. 
 
Val av ny ersättare bordläggs.  
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  104   

Övriga frågor 
Ordförande Mats Gerdau (M) informerade kommunstyrelsen om att han kommer att kalla 
till extra sammanträde den 16 mars 2023. Detta för att kommunstyrelsen ska kunna 
behandla ett extra ärende innan kommunfullmäktige sammanträder den 20 mars 203.  
 
Starttiden för det extrainsatta sammanträdet med kommunstyrelsen den 16 mars 2023 
är kl 08:30.  
 
- - - - - 
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